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Talsos  

 

2019. gada 4. februārī 

 

Sēde sasaukta plkst. 10.00 

Sēdi atklāj plkst. 10.00 

 

Sēdi vada: Normunds Tropiņš – komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē: Aija Lorence – Talsu novada pašvaldības sekretāre 

 

Sēdē piedalās 8 Izglītības, kultūras un sporta komitejas locekļi:     

Daiga Feldmane (iziet plkst.11.26, atgriežas plkst.11.28) 

Tabita Kalniņa 

Dainis Karols (no plkst.10.03, iziet plkst.11.41, atgriežas plkst.11.47) 

Ilva Norenberga  

Gundars Sebris (iziet plkst.12.11, atgriežas plkst.12.18) 

Oļegs Solovjovs (no plkst.10.01, aiziet plkst.11.58) 

Normunds Tropiņš  

Gerda Zeberiņa (no plkst.10.08, iziet plkst.12.33, atgriežas plkst.12.37) 

 

Piedalās citi deputāti: 

Edmunds Demiters (no plkst.10.09) 

 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības administrācijas darbinieki:  

Modris Jaunvalks – Talsu novada pašvaldības izpilddirektors 

Inguna Kaļinka – Talsu novada pašvaldības izpilddirektora vietniece 

Santa Kondratoviča – Talsu novada pašvaldības Juridiskās nodaļas Juridiskā atbalsta daļas 

vadītāja 

Ilze Lagzdiņa – Talsu novada pašvaldības Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja 

Inita Fedko – Talsu novada pašvaldības Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas vadītāja 

Dana Vecmane – Talsu novada pašvaldības Sabiedrisko attiecību un mārketinga nodaļas 

sabiedrisko attiecību speciāliste 

Laura Purkalne – Talsu novada pašvaldības Attīstības plānošanas un projektu vadības nodaļas 

Projektu vadības daļas projektu vadītāja 



 

Nellija Dziedātāja-Osallivana – Talsu novada būvvaldes Arhitektūras daļas vadītāja 

Egita Murauska – Talsu novada pašvaldības Kultūras un sporta attīstības nodaļas vadītāja 

Ina Jurkeviča – Talsu novada pašvaldības Kultūras un sporta attīstības nodaļas Kultūras daļas 

speciāliste kultūras jautājumos 

Jānis Kārklevalks – Talsu novada pašvaldības Informācijas tehnoloģiju nodaļas  datortīkla 

administrators 

Mārīte Indriksone – Talsu novada pašvaldības Kancelejas vadītāja 

Eva Zolneroviča – Talsu novada pašvaldības Kancelejas vecākā lietvede 

Aija Lorence – Talsu novada pašvaldības sekretāre 

 

Citi: 

Normunds Strēlnieks – Talsu pilsētas pārvaldes vadītājs  

Uldis Katlaps – Talsu novada Izglītības pārvaldes vadītājs 

Vineta Ozola – Talsu novada Izglītības pārvaldes vadītāja vietniece 

Dace Ivanova – Talsu novada Izglītības pārvaldes pirmsskolas speciāliste  

Antra Vētra – Talsu novada Bērnu un jauniešu centra interešu izglītības metodiķe 

Dace Pēda – Talsu novada Bērnu un jauniešu centra interešu izglītības metodiķe 

Vija Nagle – Talsu Galvenās bibliotēkas direktore 

Biruta Lorence – Talsu Galvenās bibliotēkas direktores vietniece 

Elīna Vītola – Stendes pamatskolas direktore 

Madara Štrausa – Virbu pamatskolas direktore 

Selga Moldavčuka – Vandzenes pirmsskolas izglītības iestādes “Zīlīte” vadītāja 

Daina Kalniņa – Talsu pirmsskolas izglītības iestādes “Saulīte” vadītāja 

Jana Kašlaja – Talsu pirmsskolas izglītības iestādes “Zvaniņš” vadītāja 

Līva Maķe – Talsu tautas nama pasākumu producente 

Uldis Putniņš – Talsu tautas nama direktora vietnieks saimnieciskajos un tehniskajos 

jautājumos  

Gita Broka – biedrības “Talsu Tonis” valdes locekle 

 

 

Sēdes vadītājs N.Tropiņš informē, ka saskaņā ar Talsu novada pašvaldības nolikuma  

39.1 punktu komitejas sēdē tiek veikts audioieraksts, un brīdina klātesošos par atbildību par 

iegūto datu izmantošanas un apstrādes noteikumu ievērošanu. 

 

 N.Tropiņš iepazīstina ar izsludināto sēdes darba kārtību. 

 

Izsludinātā sēdes darba kārtība: 

1. Par dalības maksām un biļešu cenām Talsu novada Bērnu un jauniešu centra 

organizētajos pasākumos 2019. gadā. 

2. Par biedrības “Talsu Tonis” atbrīvošanu no nomas maksas. 

3. Par grozījumiem Talsu novada Sporta komisijas nolikumā. 

4. Par biedrības “Elfas ” iesniegumu. 

Informatīvā daļa: 

1. Par Talsu novada pašvaldības bibliotēku klasifikāciju. 

 



 

2. Par Talsu novada izglītības iestāžu tīklu. 

3. Par Talsu novada pirmsskolas izglītības iestāžu darbu vasarā. 

4. Par pirmsskolas izglītības iestādes “Sprīdītis” vecāku padomes iesniegumu. 

5. Par Talsu novada pašvaldības vizītēm uz starptautiskās sadarbības valstīm. 

6. Par grozījumiem Talsu novada domes 28.01.2016. lēmumā Nr.35 “Talsu novada 

amatiermākslas nozaru metodisko apvienību darbības nolikums”. 

7. Par sadarbības līgumu slēgšanu kultūras jautājumos ar Dundagas, Mērsraga un Rojas 

novadu pašvaldībām. 

8. Par izvērtēšanas procesu pieteiktajiem kandidātiem apbalvojumiem kultūrā un sportā. 

 

 

 N.Tropiņš ierosina priekšlikumu – informatīvās daļas 6. jautājumu “Par grozījumiem 

Talsu novada domes 28.01.2016. lēmumā Nr.35 “Talsu novada amatiermākslas nozaru 

metodisko apvienību darbības nolikums”” un 7. jautājumu “Par sadarbības līgumu slēgšanu 

kultūras jautājumos ar Dundagas, Mērsraga un Rojas novadu pašvaldībām” likt darba kārtības 

lemjošajā daļā. 

 Iebildumu vai citu priekšlikumu nav. 

 

 Atklāti balsojot (“par” – 5, “pret” – nav, “atturas” – nav), komiteja apstiprina sēdes 

darba kārtību. 

 

Darba kārtība: 

1. Par dalības maksām un biļešu cenām Talsu novada Bērnu un jauniešu centra 

organizētajos pasākumos 2019. gadā. 

2. Par biedrības “Talsu Tonis” atbrīvošanu no nomas maksas. 

3. Par grozījumiem Talsu novada Sporta komisijas nolikumā. 

4. Par biedrības “Elfas ” iesniegumu. 

5. Par grozījumiem Talsu novada domes 28.01.2016. lēmumā Nr.35 “Talsu novada 

amatiermākslas nozaru metodisko apvienību darbības nolikums”. 

6. Par sadarbības līgumu slēgšanu kultūras jautājumos ar Dundagas, Mērsraga un Rojas 

novadu pašvaldībām. 

Informatīvā daļa: 

1. Par Talsu novada pašvaldības bibliotēku klasifikāciju. 

2. Par Talsu novada izglītības iestāžu tīklu. 

3. Par Talsu novada pirmsskolas izglītības iestāžu darbu vasarā. 

4. Par pirmsskolas izglītības iestādes “Sprīdītis” vecāku padomes iesniegumu. 

5. Par Talsu novada pašvaldības vizītēm uz starptautiskās sadarbības valstīm. 

6. Par izvērtēšanas procesu pieteiktajiem kandidātiem apbalvojumiem kultūrā un sportā. 

 

Plkst.10.01 ienāk O.Solovjovs. 



 

1. 

Par dalības maksām un biļešu cenām Talsu novada Bērnu un jauniešu centra 

organizētajos pasākumos 2019. gadā 

N.Tropiņš, D.Pēda, A.Vētra 

 

Sagatavots lēmuma projekts, lai apstiprinātu dalības maksu un biļešu cenas Talsu 

novada Bērnu un jauniešu centra organizētajos pasākumos 2019.gadā. 

D.Pēda un A.Vētra ziņo par lēmuma projektu. Tiek lūgts apstiprināt dalības maksas un 

biļešu cenas trīs Talsu novada Bērnu un jauniešu centra organizētajos pasākumos: Jauniešu 

dienā, radošajā vasaras nometnē “Raibā nedēļa” un Latvijas bērnu tautas deju festivālā 

“Latvju bērni danci veda”. 

Plkst.10.03 ienāk D.Karols. 

 

Atklāti balsojot („par” – 7, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz Finanšu komitejas sēdi. 

 

 

2. 

Par biedrības “Talsu Tonis” atbrīvošanu no nomas maksas 

N.Tropiņš, L.Maķe, D.Karols 

 

Sagatavots lēmuma projekts, lai atbrīvotu biedrību “Talsu Tonis”, reģistrācijas Nr. 

40008227611, juridiskā adrese: Lidlauka iela 4, Talsi, Talsu nov., LV-3201, no telpu (Lielās 

zāles (33.telpa) ieskaitot 1., 2.stāva foajē, garderobi, WC; Mākslinieku telpas (22., un 

23.telpa); Virtuves telpas (9., 10.telpa); Tornīša zāle (32.telpa); Deju zāle (37.telpa)) nomas, 

skatuves gaismu (1A., 2., 3. 4.komplektācijas gaismu iekārtas) nomas maksas, komunālo 

pakalpojumu maksas par Talsu tautas nama, Lielajā ielā 19/21, Talsos, izmantošanu no 

2019.gada 1.jūnija plkst. 9:00 līdz 21:00 Latvijas novadu bērnu un jauniešu vokālistu 

konkursa “Talsi uzdod toni 2019” organizēšanai. 

L.Maķe ziņo par lēmuma projektu. Saņemts biedrības “Talsu Tonis” iesniegums, lai 

atbrīvotu biedrību no Talsu tautas nama telpu nomas un gaismu nomas maksas, kā arī no 

komunālo pakalpojumu maksas 10.konkursa “Talsi uzdod toni 2019” organizēšanai 1. jūnijā. 

Notiek diskusija. 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

Atklāti balsojot („par” – 7, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz Finanšu komitejas sēdi. 

 

3. 

Par grozījumiem Talsu novada Sporta komisijas nolikumā 

N.Tropiņš, E.Murauska 

 

Sagatavots lēmuma projekts, lai grozītu Talsu novada Sporta komisijas nolikumu 

(Talsu novada domes 2017. gada 26. oktobra lēmums Nr.443 “Par nolikuma “Talsu novada 

Sporta komisija” apstiprināšanu”). 



 

E.Murauska ziņo par lēmuma projektu. Saistībā ar Talsu novada kultūras, sporta un 

tūrisma centra reorganizāciju un Kultūras un sporta attīstības nodaļas izveidi nepieciešami 

redakcionāli labojumi Talsu novada Sporta komisijas nolikumā. 

 

Atklāti balsojot („par” – 7, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz domes sēdi. 

 

 

4. 

Par biedrības “Elfas ” iesniegumu 

N.Tropiņš, E.Murauska, D.Feldmane, I.Norenberga 

 

Sagatavots lēmuma projekts ar 1.punkta redakciju: 

1.Atbrīvot/neatbrīvot biedrību “Elfas”, reģistrācijas numurs 40008211930, juridiskā adrese: 

Strauta iela 15-2, Roja, Rojas novads, LV-3264, no telpas nomas maksas Aerobikas zālei 

Talsu sporta hallē K. Mīlenbaha ielā 32A, Talsos, Talsu novadā, no 01.02.2019. līdz 

31.12.2019.,  ceturtdienās no plkst. 14.30 - 18.30. 

E.Murauska ziņo par lēmuma projektu. Saņemts biedrības “Elfas” iesniegums ar 

lūgumu atbrīvot no nomas maksas par Aerobikas zāles īri Talsu sporta hallē, ceturtdienās no 

plkst. 14.30 - 18.30, kad uz nodarbībām nāk trīs dažāda vecuma dejotājas. 

Notiek diskusija. 

Plkst.10.08 ienāk G.Zeberiņa. 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

Atklāti balsojot („par” – 8, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz Finanšu komitejas sēdi. 

 

 

5. 

Par grozījumiem Talsu novada domes 28.01.2016. lēmumā Nr.35 “Talsu novada 

amatiermākslas nozaru metodisko apvienību darbības nolikums” 

N.Tropiņš, I.Jurkeviča, D.Feldmane 

 

Sagatavots lēmuma projekts, lai grozītu Talsu novada amatiermākslas nozaru 

metodisko apvienību darbības nolikumu (Talsu novada domes 28.01.2016. lēmums Nr.35). 

I.Jurkeviča ziņo par lēmuma projektu. Ņemot vērā jau iepriekš pieminēto 

reorganizāciju, nepieciešami redakcionāli labojumi Talsu novada amatiermākslas nozaru 

metodisko apvienību darbības nolikumā. Tiek izdarīti arī citi grozījumi, kas skar 

amatiermākslas nozaru metodiskās apvienības darbu – vadītāja apstiprināšanas kārtība, viņa 

atlīdzības un slodzes apmēra noteikšanas kārtība.  

Notiek diskusija. 

Plkst.10.09 ienāk E.Demiters. 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

Atklāti balsojot („par” – 8, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz Finanšu komitejas sēdi. 



 

6. 

Par sadarbības līgumu slēgšanu kultūras jautājumos ar Dundagas, Mērsraga un Rojas 

novadu pašvaldībām 

N.Tropiņš, I.Jurkeviča, D.Karols 

 

Sagatavots lēmuma projekts, lai piekristu pildīt Dundagas novada pašvaldības, 

Mērsraga novada pašvaldības un Rojas novada pašvaldības autonomās funkcijas kultūras 

jomā 2019.gadā, slēdzot sadarbības līgumus un deleģējot Kultūras un sporta attīstības nodaļai 

sadarbības līgumos noteiktās pašvaldības autonomās funkcijas kultūras jomā. 

I.Jurkeviča ziņo par lēmuma projektu. Jau ikgadēji tiek slēgti sadarbības līgumi 

kultūrā ar blakus esošajiem novadiem. Izcenojums funkciju sniegšanai un lēmumu projekti ir 

nosūtīti blakus esošajām pašvaldībām.  

Notiek diskusija. 

Iebildumu vai citu priekšlikumu attiecībā par lēmuma projekta redakciju nav. 

 

Atklāti balsojot („par” – 8, „pret” – nav, „atturas”- nav), komiteja nolemj virzīt 

lēmuma projektu uz Finanšu komitejas sēdi. 

 

 

1.informācija 

Par Talsu novada pašvaldības bibliotēku klasifikāciju 

N.Tropiņš, V.Nagle, D.Feldmane, I.Noreberga, D.Karols, G.Zeberiņa, G.Sebris, 

T.Kalniņa 

 

V.Nagle iepazīstina ar sagatavotajiem noteikumiem par Talsu novada pašvaldības 

bibliotēku klasifikāciju. Norāda, ka šie noteikumi, kuri nosaka bibliotēku darbinieku darba 

algas, nav pārskatīti kopš 2013.gada, kad tie sākuši darboties. 

Notiek diskusija. 

I.Norenberga rosina domāt par novada bibliotēku izvērtējumu.  

N.Tropiņš, uzklausot diskusiju par Uguņu bibliotēku, piedāvā, ka vajadzētu apkopot 

statistiku, izvērtēt noslodzi, tad var padiskutēt. 

D.Karols, runājot par noteikumu 5.5.punktu – valsts un pašvaldību e-pakalpojumu 

pieejamības nodrošināšana un konsultatīvais atbalsts, vietējās uzņēmējdarbības atbalstīšana, 

rosina precizēt, vai bibliotēka veic vietējās uzņēmējdarbības atbalstīšanu. 

D.Karols rosina izstrādātos noteikumus pārrunāt ar Finanšu un grāmatvedības nodaļu. 

T.Kalniņa, runājot par noteikumu 5.3.punktu – informācijas apkopošana un 

pieejamības nodrošināšana (vietēja kultūrvēsturiskā mantojuma apzināšana, vākšana, 

sistematizēšana, kolekciju veidošana un  atrādīšana), ierosina precizēt redakciju – bibliotēka 

neveido kolekcijas, tā ir novadpētniecība. 

D.Feldmane ierosina priekšlikumu – virzīt sagatavotos noteikumus kā lēmuma 

projektu uz nākamo komitejas sēdi, līdz tam deputāti var iesūtīt savus priekšlikumus par 

nolikumu. 

N.Tropiņš ierosina priekšlikumu – noteikumi jāpārrunā ar Finanšu un grāmatvedības 

nodaļu. Pauž saprasto, ka priekšlikums ir – virzīt noteikumus kā lēmuma projektu uz nākamo 

Izglītības, kultūras un sporta komiteju, līdz tam iesūtīt priekšlikumus. 



 

Iebildumu nav. 

I.Norenberga ierosina priekšlikumu – izvērtēt bibliotēku darbību. Min, ka bibliotēkās 

nav noteikts minimālais apmeklētāju vai lietotāju skaits, kā tas ir, piemēram, runājot par skolu 

tīklu.  

N.Tropiņš min, ka par to var padebatēt. 

 

Komiteja vienojas skatīt jautājumu kā lēmuma projektu nākamajā Izglītības, 

kultūras un sporta komitejā. 

 

 

2.informācija 

Par Talsu novada izglītības iestāžu tīklu 

N.Tropiņš, U.Katlaps, I.Norenberga, G.Sebris, D.Karols, O.Solovjovs, E.Demiters, 

D.Feldmane, M.Štrausa 

 

U.Katlaps informē par jautājumiem, kas būtu jāpieņem līdz šī gada 1.martam un ko 

nosaka Ministru kabineta noteikumi vai Izglītības likums, vai Vispārējās izglītības likums. 

Pirmais jautājums saistīts ar vakarskolām. No 2020.gada 1.septembra vakarskolas kā tips 

vairs nepastāvēs, līdz ar to februāra mēnesī jāpieņem lēmums, kas notiek ar Talsu novada 

vakara un neklātienes vidusskolu. Ja tā paliek kā skola, tad ir iespējami trīs varianti: pirmkārt, 

tā var īstenot klātienes programmu kā visās citās vidusskolās, otrkārt, īstenot neklātienes 

programmu, treškārt, īstenot tālmācības programmu. Min, ka šajā brīdī visticamāk skola 

varētu īstenot neklātienes programmu, ko īstenojusi arī līdz šim, bet tai nebūtu vairs 

vakarskolas programmas. Izglītības pārvaldes priekšlikums – atstāt vakarskolu kā atsevišķu 

izglītības iestādi, līdz ar to tā kļūtu par vidusskolu un būtu jāmaina tās nosaukums, piemēram, 

Talsu novada vidusskola vai liekot nosaukumā skaitlisko numerāciju. 

I.Norenberga ierosina nosaukumu – Talsu novada neklātienes vidusskola. 

U.Katlaps pauž saprasto, ka nosaukumā nedrīkst būt tādi vārdi kā “neklātienes”, 

“vakara”. Sazināsies par šo jautājumu vēl ar Izglītības kvalitātes valsts dienestu. 

Notiek diskusija. 

N.Tropiņš pauž saprasto, ka visi piekrīt, ka tā [Talsu novada vakara un neklātienes 

vidusskola] paliek kā atsevišķa skola. 

Iebildumu nav. 

N.Tropiņš norāda, ka jautājums tiks skatīts nākamās Izglītības, kultūras un sporta 

komitejas lemjošajā daļā; Izglītības pārvalde nāks ar vienu vai vairākiem nosaukuma 

variantiem.  

 

Komiteja vienojas skatīt jautājumu kā lēmuma projektu nākamajā Izglītības, 

kultūras un sporta komitejā. 

 

 

U.Katlaps informē, ka nepieciešama arī Upesgrīvas internātpamatskolas nosaukuma 

maiņa, jo no 2020.gada nosaukumā vairs nedrīkstēs būt vārds “internāt-“. Piedāvājums – 

Upesgrīvas pamatskola. Norāda, ka tā paliks kā speciālā skola ar speciālajām izglītības 

programmām, kura īstenos internāta pakalpojumu. 

O.Solovjovs jautā, vai nosaukuma izmaiņas skars arī valsts finansējumu. 



 

U.Katlaps paskaidro, ka finansējums skolas uzturēšanai un pedagogu atalgojumam 

paliek no valsts. 

N.Tropiņš pauž saprasto, ka visi piekrīt, ka jautājums tiek virzīts kā lēmuma projekts 

uz nākamo Izglītības, kultūras un sporta komiteju. 

Iebildumu nav. 

 

Komiteja vienojas skatīt jautājumu kā lēmuma projektu nākamajā Izglītības, 

kultūras un sporta komitejā. 

 

 

U.Katlaps informē, ka pirmsskolas izglītības iestāde “Kastanītis” no 2020.gada kļūst 

par vispārizglītojošo izglītības iestādi, kurā tiek īstenotas speciālās izglītības programmas.  

Skaidro, ka šajā gadījumā nav jāpieņem lēmums par iestādes nosaukuma maiņu, jo vārds 

“speciālā” [izglītības iestāde] no tās nosaukuma ir izņemts jau gandrīz 9 gadus atpakaļ. 

Runājot par finansējumu, norāda, ka tas paliek tāds kā līdz šim – iestādes uzturēšanas 

izdevumi paliek pašvaldības ziņā, bet pedagogu atalgojums speciālajām izglītības 

programmām paliek no valsts. 

 

U.Katlaps ziņo, ka no šī mācību gada vairs nepastāv juridisku šķēršļu, kā tas bijis 

dažus gadus atpakaļ, un var lemt par Talsu Valsts ģimnāzijas un Talsu sākumskolas 

apvienošanu vienā izglītības iestādē. Šajā brīdī tāds lēmums nav virzīts.  

I.Norenberga jautā Izglītības pārvaldes viedokli par šo jautājumu. 

U.Katlaps atbild, ka tas būtu ļoti racionāls risinājums, ja veidotu vienu izglītības 

iestādi no 1.-12.klasei, kas atrodas vienā ēkā. 

 

U.Katlaps min, ka tiek risināts jautājums, ka Upesgrīvas internātpamatskolas 

Valgales struktūrvienības bērnus, kuriem ir smagi attīstības un kustību traucējumi, varētu 

apmācīt Talsu pilsētā, līdz ar to varētu būt situācija, ka Izglītības pārvalde nāktu ar 

informāciju, ka minētā filiāle Abavciemā vairs nebūtu.  

 

U.Katlaps informē par četrām mazajām skolām – Vandzenes pamatskolu, Stendes 

pamatskolu, Pūņu pamatskolu un Virbu pamatskolu, kurām finansējums no valsts ir mazāks, 

nekā tas, kas ir nepieciešams pilnvērtīgam mācību procesam. Atgādina, ka šis mācību gads 

ir pirmais, kurā vairs nedrīkst pārdalīt finansējumu pedagogu atalgojumam no lielajām 

skolām uz mazajām. Norāda, ka pēc minēto četru skolu izvērtēšanas secināts, ka Virbu 

pamatskolu būtu lietderīgi reorganizēt par Virbu sākumskolu. Tas varētu notikt ar 2019.gada 

1.septembri. Informē par esošo situāciju Virbu pamatskolā. 

Notiek diskusija par pašreizējo skolas ēku. 

D.Feldmane min, ka ēku jautājums ir plašāk risināms, iesaistoties ne tikai Izglītības 

pārvaldei, bet arī izpilddirektoram, izpildvarai un visiem pārējiem.  

I.Norenberga min, ka jautājumi [par skolas reorganizēšanu un ēku] ir jāskata 

kompleksi kopā. 

D.Karols norāda, ka Izglītības pārvaldei bijis uzdevums izvērtēt noteiktās skolas 

atbilstoši pieņemtajai izglītības stratēģijai, kurā ir norādīti konkrēti kritēriji. Norāda, ka telpu 

jautājums ir svarīgs un no tā neaizmuks.  



 

E.Demiters, runājot par reorganizāciju, norāda, ka, izvērtējot mācību programmas 

kompleksi ar infrastruktūru, nav cita risinājuma. Min, ka mērķtiecīgāk būtu finansējumu 

novirzīt pedagogiem, viņu prēmēšanai, nevis lieku kvadrātmetru, kubikmetru uzturēšanai un 

apkurināšanai. 

N.Tropiņš min, ka pie jautājuma ir jāstrādā, telpu izmaksas ir jāminimizē, ir 

jāiesaista speciālisti no attiecīgām nodaļām, lai nāk ar priekšlikumiem, kā atlikušajās telpās 

uzturēt minimālo siltumu, lai pārējās telpas varētu adekvāti izmantot.  

I.Norenberga norāda, ka līdzīgi jāskata jautājums arī par Vandzenes pamatskolu. 

N.Tropiņš min, ka jautājums par Virbu pamatskolu būtu jālemj nākamajā Izglītības, 

kultūras un sporta komitejā, paralēli jāstrādā pie tā, lai saprastu, ko darīt ar lielo ēku. 

 

 

U.Katlaps informē par esošo situāciju Vandzenes pamatskolā. Piedāvājums par 

Vandzenes sākumskolu būtu ar 2020.gada 1.septembri. Tas saistīts ar jaunā bērnudārza 

celtniecību. Min, ka plānotas tikšanās ar bērnu vecākiem. Ja vecāki izteiktu viedokli to darīt 

ar 2019.gadu, tad varbūt jau nākamajā Izglītības, kultūras un sporta komitejā nāktu ar šādu 

lēmuma projektu. Šī brīža virzība – Vandzenes pamatskolas bērni varētu mācības turpināt 

nevis pils ēkā, bet gan kādā no ēkām Vandzenes centrā, varētu būt arī pagastmājas ēka. 

Plkst.11.26 iziet D.Feldmane, atgriežas plkst.11.28. 

N.Tropiņš rosina – varbūt kādā Izglītības, kultūras un sporta komitejā nepieciešams 

skatījums pa visu laukumu, cik kurā skolā ir bērni, cik tie plānoti perspektīvā. 

 

U.Katlaps informē par esošo situāciju Stendes pamatskolā. Min, ka pēdējo trīs gadu 

statistika rāda, ka ap 70% Stendes pirmsskolas izglītības iestādes absolventu  izvēlas turpināt 

mācības Stendes pamatskolā. Prognoze – 2022.gadā skolai vairs nevajadzētu būt problēmām 

nodrošināt izglītības programmu bez apvienotām stundām, tādēļ ir piedāvājums šobrīd 

nelemt par skolas reorganizāciju. Ja deputāti domā, ka tas ir nepieciešams, tad Izglītības 

pārvalde var sagatavot [lēmuma projektu]. 

N.Tropiņš min – atstāt Stendes pamatskolu, kāda tā ir, un vērot tendences. Ierosina 

priekšlikumu – virzīt jautājumus par Virbu pamatskolu un Vandzenes pamatskolu uz 

Izglītības, kultūras un sporta komiteju izvērtēšanai. 

Iebildumu nav. 

 

Komiteja vienojas skatīt jautājumus par Virbu pamatskolu un Vandzenes 

pamatskolu kā lēmuma projektus nākamajā Izglītības, kultūras un sporta komitejā. 

 

 

U.Katlaps informē par esošo situāciju Pūņu pamatskolā. Pēc statistikas nākotnē 

varētu būt problemātiski nodrošināt mācību procesu 1.-9.klasē bez apvienotajām stundām, 

bet, skatoties uz Pūņu pamatskolas finansējumu kopumā, redzams, ka skolai nepieciešamais 

finansējums būtu mazāks, nekā situācijā, ja veidotu skolu par sākumskolu, un būtu 

nepieciešams nodrošināt sabiedriskā transporta izdevumus. 

 

U.Katlaps informē par esošo situāciju Laucienes pamatskolā. Norāda, ka skolas 

lielajās klasēs ir pietiekošs bērnu skaits, bet problēmas ir ar bērnu skaitu 1.-4.klasē. Min, ka 

situācija veidojas līdzīga kā Laidzes pamatskolā. Laucienes pamatskolas filiālē “Dursupes 



 

pamatskola” bērnu skaits ir no viens līdz pieciem bērniem 1.-4.klasē, līdz ar to Laucienes 

pamatskola no sava trūcīgā valsts finansējums, kas atnāk, lai skola varētu sevi nodrošināt, 

vēl uztur arī Dursupes pamatskolas iztrūkstošo daļu. Bijušas arī diskusijas par Dursupes 

pamatskolu.  

Plkst.11.41 iziet D.Karols. 

 

3.informācija 

Par Talsu novada pirmsskolas izglītības iestāžu darbu vasarā 

N.Tropiņš, D.Ivanova, D.Karols, D.Feldmane 

 

D.Ivanova, runājot par Talsu novada pirmsskolas izglītības iestāžu darbu vasarā, 

iepazīstina ar apkopotajiem plusiem un mīnusiem, lai darbu vasaras periodā varētu sakārtot 

pēc iespējas kvalitatīvāk. Vērš uzmanību, ka piesakās vairāk bērnu, nekā nāk. Aicina vecākus 

atbildīgi izvērtēt šo lēmumu. Min, ka no 1.-18.aprīlim visās pirmsskolas izglītības iestādēs 

varētu veikt aptauju par apmeklētību vasarā. Ja nav nokārtotas finansiālās saistības par 

ēdināšanas maksu, tad vasarā bērns nevarētu nākt – tas būtu jāiestrādā noteikumos. Bijis 

pirmsskolas izglītības iestāžu vadītāju priekšlikums – paredzēt vairāk līdzekļu saimnieciskiem 

izdevumiem tām pirmsskolas izglītības iestādēm, kas strādā vasarā. Pagājušajā gadā, ņemot 

vērā, ka vajadzējis atvērt papildu grupas, radies iztrūkums darbinieku algām. Vēl iestādes lūdz 

iegādāties gaisa dzesētājus.  

Plkst.11.47 atgriežas D.Karols. 

Plkst.11.58 aiziet O.Solovjovs. 

Notiek diskusija.  

N.Tropiņš rosina pie jautājuma atgriezties aprīlī pēc aptaujas. 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 

 

 

4.informācija 

Par pirmsskolas izglītības iestādes “Sprīdītis” vecāku padomes iesniegumu 

N.Tropiņš, D.Ivanova, D.Karols, D.Feldmane, I.Norenberga 

 

D.Ivanova informē, ka saņemts pirmsskolas izglītības iestādes “Sprīdītis” vecāku 

padomes iesniegums ar lūgumu budžetā iekļaut finansējumu centrālo vārtu nomaiņai. Norāda, 

ka budžetā finansējums ir iekļauts. Vēl iestādē tiek prasīta viena psihologa amata vieta. 

Izglītības pārvalde uzskata, ka būtu vajadzīgs vēl viens psihologs uz visām novada 

pirmsskolas izglītības iestādēm. Plānojot nākamā gada budžetu, varētu to ņemt vērā.  

Notiek diskusija. 

N.Tropiņš rosina meklēt psihologu, ja tas nepieciešams, jo būs budžeta grozījumi. 

D.Karols, runājot par psihologa nepieciešamību, rosina piefiksēt pieprasījumu skaitu. 

Plkst.12.11 iziet G.Sebris. 

I.Norenberga jautā, kurš to darīs. 

N.Tropiņš lūdz fiksēt protokolā – Izglītības pārvalde. 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 



 

 

5.informācija 

Par Talsu novada pašvaldības vizītēm uz starptautiskās sadarbības valstīm 

N.Tropiņš, I.Fedko, D.Feldmane, I.Norenberga, E.Demiters 

 

I.Fedko informē par saņemtajiem ielūgumiem uz Talsu novada pašvaldības 

starptautiskās sadarbības valstīm. No 11.-14.martam plānota piecu Talsu novada jauniešu un 

divu pieaugušo vizīte uz Dānijas sadraudzības pilsētu Lejri. Izvērtējot programmu, secināts, 

ka būtu lietderīgi iesaistīt pašpārvalžu un jauniešu organizāciju pārstāvjus. Sazinājušies ar 

Talsu novada Bērnu un jauniešu centru, kas izvirzījis piecus iespējamos jauniešus. Biļešu 

izdevumus sedz Dānijas puse. Braucienā piedalītos divi pieaugušie: Dana Vecmane, 

sabiedrisko attiecību speciāliste, kas ikdienā strādā ar starptautisko sadarbību, un Lelde 

Hodjačika, Pastendes pamatskolas direktore.  

N.Tropiņš pauž saprasto, ka komitejai iebildumu nav. 

 

I.Fedko ziņo, ka saņemts ielūgums uz ikgadējo Turcijas nacionālo bērnu festivālu, kas 

notiks no 22.-28. aprīlim. Delegācija aicināta 15 cilvēku apjomā. Priekšlikums par sastāvu – 

seši dalībnieki no Talsu Mūzikas skolas sitaminstrumentu ansambļa un trīs pūšaminstrumentu 

pārstāvji kopā ar skolotāju Arti Baumani un skolas direktoru Raiti Rērihu, Dana Vecmane, 

sabiedrisko attiecību speciāliste, kas ikdienā strādā ar starptautisko sadarbību, un būtu vēlams 

kāds domes pārstāvis, kāds deputātu pārstāvis. 

Notiek diskusija. 

E.Demiters šim braucienam izvirza Ilvas Norenbergas kandidatūru. 

I.Norenberga nepiekrīt. 

N.Tropiņš ierosina priekšlikumu – lai brauc bērni, R.Rērihs un A.Baumanis. 

 

I.Fedko informē, ka saņemts ielūgums 15.-16.jūnijā uz Starptautisko Alānijas kultūras, 

mākslas un tūrisma festivālu. Tajā tiek aicināti pieci Talsu novada pašvaldības domes 

pārstāvji. Uzskata, ka nedoties un nepārstāvēt būtu liela kļūda – ja vēlas starptautisko 

sadarbību, tad ir svarīgi doties kā amatpersonām uz šīm oficiālajām vizītēm.  

Notiek diskusija. 

E.Demiters min – varbūt ne pieciem, bet kādam ir jābrauc, ja turpina šo draudzēšanās 

procesu. 

I.Norenberga min, ka pašvaldībai būtu jāizvērtē prioritātes. 

Plkst.12.33 iziet G.Zeberiņa, atgriežas plkst.12.37. 

N.Tropiņš ierosina priekšlikumu – pēc domes sēdes deputātiem šo jautājumu kopīgi 

izrunāt. 

D.Karols min, ka jāpilda uzņemto sadarbības līgumu saistības, jautājums – kādā 

apjomā. Pauž atbalstu N.Tropiņa priekšlikumam. 

N.Tropiņš min – Izglītības, kultūras un sporta komitejas viedoklis: komiteja lūdz 

domes priekšsēdētājam nākamajā domes sēdes informatīvajā daļā iekļaut jautājumu par 

komandējumiem [starptautisko sadarbību]; lūgums Sabiedrisko attiecību un mārketinga 

nodaļai noziņot par visiem līgumiem, kādi šobrīd ir, kur ir/ nav devušies. 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 

 



 

 

6.informācija 

Par izvērtēšanas procesu pieteiktajiem kandidātiem apbalvojumiem kultūrā un sportā 

N.Tropiņš, E.Murauska, D.Karols, I.Norenberga 

 

E.Murauska iepazīstina ar izvērtēšanas procesu pieteiktajiem kandidātiem 

apbalvojumiem kultūrā un sportā. 

Notiek diskusija. 

I.Norenberga rosina lēmuma projektu par apbalvojumiem kultūrā un sportā likt darba 

kārtības slēgtajā daļā. 

 

Komiteja pieņem informāciju zināšanai. 

 

 

 

Sēde slēgta plkst.12.41 
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